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RADA POWIATU 
  w ZŁOTOWIE 
     BR.0002.10.15.2014 
 

PROTOKÓŁ NR 41 /14 
Z SESJI RADY POWIATU ZŁOTOWSKIEGO 
ODBYTEJ W DNIU 30 KWIETNIA 2014 ROKU 

 
 
Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 1500, a zakończyły o godz. 1750. 
 
Posiedzenie odbyło się w auli Starostwa Powiatowego w Złotowie, przy al. Piasta 32. 
 
Obrady otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Złotowskiego Jadwiga 
Harbuzińska - Turek. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że w sesji uczestniczy 17 
radnych, a zatem rada jest zdolna do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Lista obecności radnych oraz lista osób zaproszonych na sesję dołączono do protokołu. 
Nieobecni byli radni Roman Runge i Jerzy Podmokły. 
 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że Zarząd Powiatu zgłosił wnioski o uzupełnienie 
porządku obrad sesji o rozpatrzenie: 

 informacji z realizacji uchwały nr X/43/2007 z dnia 27 czerwca 2007 roku Rady 
Powiatu Złotowskiego w sprawie „Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego 
powiatu złotowskiego na lata 2007-2013” oraz informacji z realizacji uchwały                  
nr XLIV/219/2006 Rady Powiatu Złotowskiego z dnia 27 września 2006 roku                        
w sprawie przyjęcia „Planu rozwoju lokalnego powiatu złotowskiego na lata 2007-
2013” za rok 2013 rok 

 oraz projektów uchwał w sprawie:  
 ustalenia okręgów wyborczych oraz liczby radnych w każdym okręgu 

wyborczym 
 określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku 
 pomocy finansowej dla Gminy Łobżenica 
 zmiany uchwały o wyborze Wicestarosty Złotowskiego oraz pozostałych 

członków Zarządu Powiatu Złotowskiego 
 zmiany uchwały o składzie komisji Rady Powiatu Złotowskiego 
 przyjęcia Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych 

na lata 2014-2020 
 zmiany budżetu Powiatu Złotowskiego na 2014 rok 

Poinformowała, że wnioski zostały zgłoszone na 7 dni przed rozpoczęciem sesji, a zatem 
zgodnie z Regulaminem Rady Powiatu porządek obrad zostaje o te punkty uzupełniony. 
Dodatkowe punkty zostaną rozpatrzone jako pkt. 29 - 36. 
 
Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek poinformowała, że porządek obrad obejmuje 
następujące punkty: 

1/ Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2/ Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
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3/ Sprawozdanie z działalności Powiatowego Zarządu Dróg w Złotowie za 2013 r. 
4/ Informacja o pracy Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego za 2013 r. 
5/ Informacja z działalności instytucji pozarządowych na terenie powiatu złotowskiego              

w 2013 roku oraz z realizacji „Programu współpracy powiatu złotowskiego                          
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego  w 2013 roku”. 

6/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej dla Dorosłych w Jastrowiu 
wchodzącej w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Złotowie. 

7/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej dla Młodzieży w Jastrowiu 
wchodzącej w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Złotowie. 

8/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej dla Młodzieży w Krajence 
wchodzącej w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Złotowie. 

9/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej dla Młodzieży w Złotowie 
wchodzącej w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Złotowie. 

10/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych                         
w Jastrowiu wchodzącego w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego                     
w Złotowie. 

11/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych                           
w Krajence wchodzącego w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego                      
w Złotowie. 

12/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych             
w Złotowie wchodzącego w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego 
w Złotowie. 

13/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego 
dla Dorosłych w Krajence wchodzącego w skład Centrum Kształcenia Zawodowego                               
i Ustawicznego w Złotowie. 

14/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych 
im. Jana Pawła II w Złotowie wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ekonomicznych 
im. Jana Pawła II   w Złotowie. 

15/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego 
dla Dorosłych im. Jana Pawła II w Złotowie wchodzącego w skład Zespołu Szkół 
Ekonomicznych im. Jana Pawła II w Złotowie. 

16/ Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia „Planu sieci publicznych szkół 
ponadgimnazjalnych  i specjalnych w powiecie złotowskim”. 

17/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymsko - Katolickiej pw. Trójcy 
Świętej w Głubczynie dotacji  na prace konserwatorskie i roboty budowlane. 

18/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Michała 
Archanioła w Jastrowiu dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane. 

19/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej 
od Wykupu Niewolników w Okonku dotacji na prace konserwatorskie i roboty 
budowlane. 

20/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej 
od Wykupu Niewolników w Okonku dotacji na prace konserwatorskie i roboty 
budowlane. 

21/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Jakuba 
Apostoła w Sławianowie dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane. 

22/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej św. Marcina 
Biskupa w Starej Wiśniewce dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane. 

23/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. św. Marii 
Magdaleny w Zakrzewie dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane. 
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24/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. 
Wniebowzięcia NMP w Złotowie dotacji na prace konserwatorskie i roboty 
budowlane. 

25/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. NMP 
Królowej Polski w Jastrowiu dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane. 

26/ Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 
położonych w Józefowie gm. Złotów i Starej Wiśniewce gm. Zakrzewo. 

27/ Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających 
charakter cywilnoprawny przypadających Powiatowi Złotowskiemu lub jednostka 
organizacyjnym powiatu. 

28/ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Zarządu Powiatu 
Złotowskiego. 

29/ Informacja z realizacji uchwały nr X/43/2007 z dnia 27 czerwca 2007 roku Rady 
Powiatu Złotowskiego w sprawie „Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego 
powiatu złotowskiego na lata 2007-2013” oraz informacja z realizacji uchwały                   
nr XLIV/219/2006 Rady Powiatu Złotowskiego z dnia 27 września 2006 roku                     
w sprawie przyjęcia „Planu rozwoju lokalnego powiatu złotowskiego na lata 2007-
2013” za rok 2013. 

30/ Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia okręgów wyborczych oraz liczby radnych               
w każdym okręgu wyborczym. 

31/ Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku. 

32/ Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Gminy Łobżenica. 
33/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o wyborze Wicestarosty Złotowskiego 

oraz pozostałych członków Zarządu Powiatu Złotowskiego. 
34/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o składzie komisji Rady Powiatu 

Złotowskiego. 
35/ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Działań na Rzecz 

Osób Niepełnosprawnych na lata 2014-2020. 
36/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Złotowskiego na 2014 rok. 
37/ Sprawozdanie o pracy Zarządu Powiatu Złotowskiego w okresie międzysesyjnym. 
38/ Interpelacje i zapytania radnych. 
39/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
40/ Zamknięcie sesji. 

 

Następnie wręczono nagrody wyróżnionym w konkursie „Złoty Herb 2013”, którzy byli 
nieobecni podczas gali finałowej. 

W kategorii USŁUGI godło promocyjne za wysoką jakość usług i dynamiczny rozwój firmy 
przyznano Centrum Wypoczynkowo – Rekreacyjnemu „Zacisze” - Arkadiusz Janczewski, 
Anna i Mariusz Fiedurek. 

Wyróżnienie specjalne w kategorii USŁUGI za wysoką jakość i kompleksowość usług                     
w zakresie ochrony osób i mienia oraz stały i dynamiczny rozwój firmy wręczono Robertowi 
Kowalskiemu i Monice Kowalskiej - firma Expert. 

Wyróżnienie w kategorii PRODUKCJA za produkcję sera twarogowego oraz wysoką 
efektywność w zarządzaniu nowoczesną spółdzielnią mleczarską otrzymała Okręgowa 
Spółdzielnia Mleczarska w Łobżenicy. 

Następnie wręczono gratulację dla: 
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 Miłosza Mazurkiewicz – Dubieńskiego, absolwenta I LO im. Marii Skłodowskiej – 
Curie w Złotowie za zajęcie I miejsca w XII Olimpiadzie Lingwistyki Uniwersytetu 
Wrocławskiego oraz jego nauczycielki Katarzyny Cielas 

 uczennic CKZiU w Złotowie: Sandry Jurkszak i Joanny Lewickiej za zajęcie 
odpowiednio IV i VIII miejsca w Ogólnopolskim Konkursie Fryzjerskim im Stefana 
Siankowskiego w Poznaniu oraz ich mistrza szkolącego Anny Stawiszyńskiej 
prowadzącej Zakład Fryzjerski w Złotowie 

 Pawła Gmurczyka ucznia Szkoły Podstawowej w Złotowie, urodzonego 1 maja 2004 
roku - pierwszego obywatela powiatu złotowskiego urodzonego po przystąpieniu 
Polski do Unii Europejskiej. 

  
 
Pkt 2/  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Harbuzińska - Turek oznajmiła, że protokół został 
sporządzony w terminie określonym w statucie powiatu i wyłożony radnym do wglądu.                 
Do chwili otwarcia obrad  nie zgłoszono uwag. 
W głosowaniu protokół został przyjęty jednogłośnie, liczbą 17 głosów. 
 

Pkt 3/ Sprawozdanie z działalności Powiatowego Zarządu Dróg w Złotowie                    
za 2013 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące sprawozdania. Stanowiska komisji stałych dotyczące materiałów sesyjnych 
stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli sprawozdanie. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 4/ Informacja o pracy Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego za 2013 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące informacji.  
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli informację. 
Informacja, stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 5/ Informacja z działalności instytucji pozarządowych na terenie powiatu 
złotowskiego w 2013 roku oraz z realizacji „Programu współpracy powiatu złotowskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego w 2013 roku”. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące informacji.  
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli informację.  
Informacja, stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
 
Pkt 6/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej dla Dorosłych                       
w Jastrowiu wchodzącej w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego                 
w Złotowie. 
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Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/290/2014 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 7/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej dla Młodzieży                       
w Jastrowiu wchodzącej w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego                          
w Złotowie. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/291/2014 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 8/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej dla Młodzieży                      
w  Krajence wchodzącej w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego                   
w Złotowie. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/292/2014 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 9/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej dla Młodzieży                       
w Złotowie wchodzącej w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego                  
w Złotowie. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/293/2014 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 10/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego dla 
Dorosłych w Jastrowiu wchodzącego w skład Centrum Kształcenia Zawodowego                     
i Ustawicznego w Złotowie. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/294/2014 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 11/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego dla 
Dorosłych w Krajence wchodzącego w skład Centrum Kształcenia Zawodowego                          
i Ustawicznego w Złotowie. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/295/2014 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 12/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego dla 
Dorosłych w Złotowie wchodzącego w skład Centrum Kształcenia Zawodowego                         
i Ustawicznego w Złotowie. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/296/2014 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 13/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Krajence wchodzącego w skład Centrum 
Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Złotowie. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/297/2014 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 14/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego dla 
Dorosłych im. Jana Pawła II w Złotowie wchodzącego w skład Zespołu Szkół 
Ekonomicznych im. Jana Pawła II w Złotowie. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/298/2014 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 

 

Pkt 15/ Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych im. Jana Pawła II w Złotowie wchodzącego w skład 
Zespołu Szkół Ekonomicznych im. Jana Pawła II w Złotowie. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
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Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/299/2014 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 16/ Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia „Planu sieci publicznych szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych w powiecie złotowskim”. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/300/2014 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 17/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymsko - Katolickiej pw. Trójcy 
Świętej w Głubczynie dotacji  na prace konserwatorskie i roboty budowlane. 
Radny R. Duszara oznajmił, że kościoły na terenie gminy Okonek są z przełomu XIII i XIV 
w., a kościół w Brokęcinie, jako jedyny na terenie powiatu złotowskiego, zaliczany jest do 
zabytku klasy „0”, natomiast zarząd powiatu proponuje dla Parafii Rzymskokatolickiej                      
pw. Matki Bożej od Wykupu Niewolników w Okonku dofinansowanie jedynie w kwotach             
7 tys. i 5 tys. zł. Radny oznajmił, że całkowity koszt remontów każdego z kościołów                       
opiewa na kwotę 56 tys. zł, w związku z czym wnioskuje o zwiększenie dotacji dla kościołów 
do kwot 14 tys. zł (o 7 tys. zł więcej dla kościoła w Okonku i o 9 tys. zł więcej dla kościoła           
w Brokęcinie) i zmniejszyć tym samym kwotę dotacji dla gminy Łobżenica na remont 
Sanktuarium Maryjnego w Górce Klasztornej, gdyż jest to kościół mieszczący się w powiecie 
pilskim, a nie w powiecie złotowskim. 

Starosta R. Goławski poinformował, że Zarząd Powiatu przeznaczył kwotę dofinansowania  
na kościół w Okonku w wysokości 32% i na kościół w Brokęcinie w wysokości 25% 
całkowitego kosztu remontu i inne kościoły procentowo dostały o wiele mniej, a również 
wymagają pilnego remontu. 

R. Duszara powiedział, że Starosta nie odniósł się do uchwały w sprawie udzielenia 
dofinansowania dla Górki Klasztornej. Radny powtórzył, że kościół w Brokęcinie różni się od 
innych kościołów w powiecie złotowskim, ponieważ jest zaliczany do zabytku klasy „0”,                
a ponadto z uwagi na fakt, że jest to kościół drewniany, wymiana instalacji elektrycznej 
będzie tu znacznie trudniejsza. Radny podtrzymał złożony wniosek. 

Starosta R. Goławski poinformował, że w powiecie złotowskim są również inne obiekty klasy 
„0”, np. w Wielkim Buczku, Batorowie, czy Starej Wiśniewce. Poinformował, że ksiądz 
proboszcz wnioskował o przyznanie dofinansowania na kościół w Brokęcinie w kwocie 7.600 
zł i nie możemy przyznać wyższej dotacji, niż wnioskowana.  

Radny R. Duszara poinformował, że ksiądz proboszcz został wprowadzony w błąd i to nie on, 
tylko Urząd Miejski w Okonku składał wniosek. Radny zapytał dlaczego kwota aż 50.000 zł 
ma zostać przekazana na kościół nie znajdujący się na terenie powiatu złotowskiego? 

Wicestarosta T. Fidler poinformował, że jeżeli radny R. Duszara wie, że to nie ksiądz 
proboszcz złożył wniosek, tylko gmina, a tym samym wniosek został sfałszowany, to jako 
funkcjonariusz publiczny powinien zgłosić ten fakt do prokuratury. Oznajmił,                                     
że w pierwotnym projekcie budżetu powiatu kwota przewidziana na zabytki wynosiła 
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100.000 zł, jednak wnioski o dofinansowanie zabytków znacznie przewyższały tę kwotę,              
w związku z czym zarząd powiatu zwiększył ją do sumy 130.000 zł. Stwierdził, że dokonana 
została analiza kwot dotacji w odniesieniu do liczby mieszkańców poszczególnych gmin                  
i środki te zostały sprawiedliwie podzielone. Odnosząc się do kwestii dofinansowania 
Sanktuarium Maryjnego w Górce Klasztornej oznajmił, że to jest to najstarsze sanktuarium 
maryjne w Polsce i kwota dofinansowania stanowi 4,1 % całkowitego kosztu inwestycji, która 
musi być pilnie zrealizowania. 
Radny K. Bieluszko zaproponował radnemu R. Duszarze, aby wspólnie, z prywatnych 
pieniędzy, przekazali dofinansowanie na rzecz kościoła w Brokęcinie. Zapytał również 
radnego, ile środków finansowych przekazał na rzecz kościołów w okresie pełnienia funkcji 
burmistrza? 

Starosta R. Goławski przedstawił kwoty, o jakie wnioskowały poszczególne parafie oraz jaka 
kwota została im przyznana. Poinformował, że w niektórych kościołach jest kontynuacja 
zadania, natomiast na kościół w Brokęcinie dofinansowanie będzie przyznane na początek 
realizacji zadania. Oznajmił, że sukcesem jest, że w tej kadencji, przy ograniczeniach 
budżetowych, w ogóle udało się wprowadzić dofinansowanie dla zabytków. 

Radny M. Iwańczyk poinformował, że być może nie byłoby takiej dyskusji w tym temacie, 
gdyby w uzasadnieniach były podane informacje, które przedstawił Starosta -                                 
o całkowitym koszcie inwestycji i o kwocie przekazanej dotacji. 

Radny R. Duszara poprosił, aby przygotować informację dla wszystkich radnych o wysokości 
dotacji przyznanych w całej kadencji, z podziałem na poszczególne kościoły.  

Starosta R. Goławski poinformował, że to nie będzie obiektywne, ponieważ jeżeli radny prosi 
o zliczenie to należałoby brać pod uwagę również te parafie, które już wcześniej składały 
wniosek o dofinansowanie, bo np. Parafia w Okonku złożyła taki wniosek dopiero po raz 
pierwszy. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad wnioskiem złożonym przez radnego                     
R. Duszarę o zwiększenie dotacji dla kościołów w Okonku i w Brokęcionie, który                             
w głosowaniu został odrzucony stosunkiem głosów: 1 za, 13 przeciw, przy 3 głosach 
wstrzymujących.  

Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/301/2014 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 
Pkt 18/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. 
Michała Archanioła w Jastrowiu dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/302/2014 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 19/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki 
Bożej od Wykupu Niewolników w Okonku dotacji na prace konserwatorskie i roboty 
budowlane. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni przyjęli przedmiotową uchwałę stosunkiem głosów: 15 za, 1 
przeciw, przy 1 wstrzymującym.  
Uchwała nr XLI/303/2014 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 20/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki 
Bożej od Wykupu Niewolników w Okonku dotacji na prace konserwatorskie i roboty 
budowlane. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni przyjęli przedmiotową uchwałę stosunkiem głosów: 15 za, 1 
przeciw, przy 1 wstrzymującym.  
Uchwała nr XLI/304/2014 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 21/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. 
Jakuba Apostoła w Sławianowie dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/305/2014 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 22/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej św. Marcina 
Biskupa w Starej Wiśniewce dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/306/2014 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 
Pkt 23/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w.                    
św. Marii Magdaleny w Zakrzewie dotacji na prace konserwatorskie i roboty 
budowlane. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
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Uchwała nr XLI/307/2014 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 
Pkt 24/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. 
Wniebowzięcia NMP w Złotowie dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/308/2014 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 
Pkt 25/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. NMP 
Królowej Polski w Jastrowiu dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/309/2014 stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
 
Pkt 26/ Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości położonych w Józefowie gm. Złotów i Starej Wiśniewce gm. Zakrzewo. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/310/2014 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
 
 
Pkt 27/ Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających 
charakter cywilnoprawny przypadających Powiatowi Złotowskiemu lub jednostkom 
organizacyjnym powiatu. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z wymogiem ustawowym, w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały, przeprowadzone zostały konsultacje społeczne - w toku 
konsultacji do projektu nie zgłoszono żadnych uwag i wniosków (sprawozdanie                           
z przeprowadzonych konsultacji stanowi załącznik nr 26). 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/311/2014 stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
 
 
Pkt 28/ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Zarządu Powiatu 
Złotowskiego. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Rady poinformowała, że w dniu marcowej sesji na jej ręce wpłynęło również 
pisemne zgłoszenie rezygnacji Romana Runge z członka Zarządu Powiatu, ze wskazaniem 
dnia tej rezygnacji. 
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/312/2014 stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 29/ Informacja z realizacji uchwały nr X/43/2007 z dnia 27 czerwca 2007 roku Rady 
Powiatu Złotowskiego w sprawie „Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego powiatu 
złotowskiego na lata 2007-2013” oraz informacja z realizacji uchwały nr XLIV/219/2006 
Rady Powiatu Złotowskiego z dnia 27 września 2006 roku w sprawie przyjęcia „Planu 
rozwoju lokalnego powiatu złotowskiego na lata 2007-2013” za rok 2013 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące informacji.  
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową 
informację.  
Informacja tanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 30/ Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia okręgów wyborczych oraz liczby radnych 
w każdym okręgu wyborczym. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Radny R. Duszara złożył wniosek o zmianę uchwały, w taki sposób, aby utworzyć 4. 
mandatowy okręg wyborczy składający się z gminy Okonek i gminy Lipki oraz również 
4.mandatowy okręg z połączenia gminy Zakrzewo z gminą Złotów. Wniosek umotywował 
negatywnymi opiniami gmin Lipka, Zakrzewo i Okonek odnośnie połączenia ich w jeden 
okręg wyborczy; dodał, że chcąc dostać się z gminy Okonek do gminy Lipka, czy Zakrzewo 
trzeba opuścić województwo wielkopolskie.  

Radny K. Bieluszko stwierdził, że skoro gmina Okonek wyraziła negatywną opinię                  
w sprawie połączenia z gminami Lipka i Zakrzewo  w jeden okręg wyborczy, to nie łączmy 
gmin na siłę, a kwestię utworzenia okręgów zostawmy komisarzowi wyborczemu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady K. Trela poinformował, że: 
 gmina Złotów już w 2002 roku złożyła wniosek, do komisarza wyborczego, o zmianę 

okręgów wyborczych, z uwagi na fakt zwiększenia się liczby mieszkańców, 
 w 2009 roku norma przedstawicielska w gminie Złotów wynosiła 2,51, a w Okonku 2,47, 

a to gmina Okonek przez wiele lat miała samodzielny okręg wyborczy i wówczas,                
ani komisarz wyborczy, ani rada powiatu nie podjęła żadnych działań, aby zmienić 
podział, 

 prasa błędnie podała, że zmiana okręgów była inicjatywą zarządu powiatu, a to przecież 
komisarz wyborczy wystąpił do rady powiatu o zmianę, 

 gmina Złotów przez 16 lat ubiegała się o samodzielny okręg wyborczy i przez dwie 
kadencje nie miała reprezentanta w radzie powiatu, więc teraz niech gmina Okonek 
ubiega się o samodzielny okręg.  

Wicestarosta T. Fidler poinformował, że: 



12 
 

 do Starostwa wpłynęło pismo Komisarza Wyborczego w Pile z informacją, że po 
przeliczeniu liczby mieszkańców zachodzą przesłanki uzasadniające zmianę granic 
okręgów wyborczych i z prośbą o dokonanie zmian tam, gdzie zachodzi taka 
konieczność, 

 Komisarz zaznaczył, że bezwzględnie należy mieć na uwadze, że zmiany powinny w jak 
najmniejszym stopniu ingerować w dotychczasowy podział, tj. mogą być dokonane 
wyłącznie w zakresie niezbędnym do dostosowania obecnego podziału do wymogów art. 
454 Kodeksu wyborczego, 

 art. 454 mówi m.in. o tym, że okręgiem wyborczym jest jedna gmina oraz że w celu 
tworzenia okręgów możliwe jest łączenie gmin, tylko w przypadku, gdy liczba radnych 
przypadająca na którąkolwiek z gmin, wynikająca z normy przedstawicielstwa dla 
okręgów, wynosi mniej, niż 3, 

 w związku ze zmianą liczby mieszkańców, nastąpiła zmiana sytuacji prawnej  i gmina 
Złotów jest uprawniona do samodzielnego okręgu wyborczego, 

 każda z gmin: Okonek, Lipka i Zakrzewo ma normę przedstawicielską niższą niż 3, bez 
możliwości zaokrąglenia do 3 mandatów i dlatego też są połączone 

 inne przedstawione wersje przez komisarza wyborczego będą niezgodne z kodeksem 
wyborczym, ponieważ główną zasadą jest to że gmina stanowi samodzielny okręg 
wyborczy. 

Radny R. Duszara poinformował, że faktem jest, że o zmianę okręgów wystąpił komisarz 
wyborczy, ponieważ gmina Okonek utraciła możliwość posiadania samodzielnego okręgu 
wyborczego. Stwierdził, że okręgiem wyborczy z zasady powinna być jedna gmina, jednak             
w powiecie mamy 5 gmin, które nie mogą być samodzielnym okręgiem wyborczym,                       
a w piśmie komisarza wyborczego jest mowa o tym, aby nie tworzyć sztucznych tworów, 
niczym nie powiązanych ze sobą. Ponadto ustawodawca zapisał jeszcze, że okręg nie może 
mieć mniej niż 3. i więcej niż 10. radnych i generalnie jest możliwość połączenia gminy 
Okonek z gminą Lipka, z gminą Zakrzewo lub z gminą Złotów. Radny oznajmił,                           
że wnioskuje o zmianę okręgów na jeden z wariantów, który zaproponował komisarz 
wyborczy. 

Radny J. Podlewski poinformował, że wniosek komisarza jest jednoznaczny i nie ma 
wątpliwości, że gmina Złotów może być samodzielnym okręgiem wyborczym i nie musi być 
łączona; z takiego rozwiązania radni gminy Lipka, Zakrzewo i Okonek mogą być 
niezadowoleni, jednak przepisy prawa są jednoznaczne i należy ich przestrzegać. Oznajmił, 
że propozycja radnego R. Duszary, aby połączyć gminę Złotów z gminą Zakrzewo oraz 
gminę Lipka z gminą Okonek w 4. mandatowe okręgi nie jest możliwa, ponieważ liczba 
mandatów w danym okręgu powinna być nieparzysta.  

Radny R. Sikora stwierdził, że radny R. Duszara powiedział, że gminy: Okonek, Zakrzewo, 
Tarnówka, Krajenka i Lipka nie mają normy przedstawicielskiej uprawniającej do utworzenia 
samodzielnego okręgu i z tym się wszyscy zgadzamy, w związku z czym zgłosił wniosek                     
o zamknięcie dyskusji. 

Starosta R. Goławski poinformował, że jesteśmy radnymi powiatowymi, wszystkie gminy są 
nasze i mamy obowiązek prowadzić działania na rzecz każdej gminy; ponadto przyjmując 
propozycję radnego Duszary, aby połączyć gminę Lipkę z gminą Okonek oraz gminę 
Zakrzewo z gminą Złotów, to nadal gminy Okonek i Lipka nie będą miały wspólnych 
interesów. Starosta stwierdził, że podjęcie uchwały o zmianie okręgów wyborczych jest 
obowiązkiem rady.  

Wicestarosta T. Fidler oznajmił,  że gdy przyjmiemy inną propozycję podziału, taka uchwała, 
po przesłaniu do wojewody zostałaby uchylona i Okonek byłyby dalej samodzielnym 



13 
 

okręgiem wyborczym, ale i tak komisarz z urzędu dokonałby zmiany. Stwierdził, że jesteśmy 
radnymi powiatowymi i powinniśmy dbać o cały powiat. 

Radny R. Duszara oznajmił, że nie należy lekceważyć opinii poszczególnych gmin, ponadto 
Starosta nie przedstawił propozycji zaproponowanych przez komisarza wyborczego. 
Zaznaczył, że to nie wojewoda będzie uchylał uchwałę, ponieważ ostateczna decyzja podziału 
należy do Państwowej Komisji Wyborczej. Zwrócił się o przegłosowanie jego wniosku,                      
a w sytuacji jego odrzucenia przez radę, będzie głosował za obecną wersją uchwały. 

Wicestarosta T. Fidler poinformował, że zgodnie z kodeksem wyborczym nieuprawnionymi 
do stanowienia samodzielnego okręgu wyborczego są gminy: Tarnówka, Krajenka, 
Zakrzewo, Okonek i Lipka i tylko te gminy będą połączone i jakiekolwiek inne uwagi 
wprowadzają tylko niepotrzebne nerwy.  

Starosta R. Goławski poinformował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisarza 
wyborczego. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie za wnioskiem radnego R. Duszary o utworzenie 
4. mandatowego okręgu wyborczego składającego się z gminy Okonek i gminy Lipki oraz 
również 4.mandatowego okręgu z połączenia gminy Zakrzewo z gminą Złotów, który radni 
odrzucili stosunkiem głosów: 1 za, 16  przeciw.  

Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni przyjęli przedmiotową uchwałę stosunkiem głosów: 16 za, przy 1 
wstrzymującym.  
Uchwała nr XLI/313/2014 stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
 
Przerwa od godz. 16.40 do godz. 16.50. 
 
Pkt 31/ Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  w 2014 roku. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/314/2014 stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
 
Pkt 32/ Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Gminy Łobżenica. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Starosta R. Goławski poinformował, że Sanktuarium w Górce Klasztornej jest najstarszym 
Sanktuarium Maryjnym w Polsce. Oznajmił, że przewidywany koszt remontu opiewa na 
kwotę 1.500.000 zł i proponowana przez powiat złotowski kwota dofinansowania,                         
w wysokości 50.000 zł stanowi ok. 4 % całości kosztów; ponadto misjonarze starają                         
się o nadanie Sanktuarium statusu bazyliki. 

Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/315/2014 stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 33/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o wyborze Wicestarosty 
Złotowskiego oraz pozostałych członków Zarządu Powiatu Złotowskiego. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym 
wskazywanie kandydatów na członków Zarządu należy do wyłącznej kompetencji Starosty 
Złotowskiego i Starosta na członka Zarządu Powiatu zaproponował kandydaturę radnego 
Ryszarda Sikory. Stwierdziła, że zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowy rada wybiera 
członków Zarządu zwykłą większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego 
składu rady, w głosowaniu tajnym - w związku z czym radni, głosując, będą mogli oddać głos 
za kandydaturą lub przeciwko kandydaturze Ryszarda Sikory. 
Starosta R. Goławski stwierdził, że radny R. Sikora jest doświadczonym samorządowcem,                
z długoletnim stażem i na pewno będzie pracował na rzecz poprawy i rozwoju powiatu 
złotowskiego. 
Przed rozpoczęciem procedury wyboru członka zarządu Przewodnicząca Rady zapytała 
radnego Sikorę, czy wyraża zgodę na objęcie funkcji. 
Radny R. Sikora wyraził zgodę. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że do przeprowadzenia głosowania tajnego konieczny 
jest wybór komisji skrutacyjnej, w związku z czym zaproponowała do komisji radnych: 
Rafała Klóskę, Sławomira Wilowskiego i Romualda Duszarę.  
Radni wyrazili zgodę na powołanie komisji skrutacyjnej w takim składzie. 
Następnie Przewodnicząca przypomniała, że: 
 w głosowaniu tajnym radni głosują na kartach opatrzonych pieczęcią Rady 
 kart do głosowania nie może być więcej niż radnych obecnych na sesji 
 komisja skrutacyjna przed przystąpieniem do głosowania objaśnia sposób głosowania i 

przeprowadza je, wyczytując kolejno radnych z listy obecności 
 Przewodniczący komisji skrutacyjnej ogłasza wyniki głosowania tajnego niezwłocznie 

po ich ustaleniu 
Przeprowadzono procedurę głosowania. 

Przewodniczący komisji skrutacyjnej R. Duszara przedstawił wyniki głosowania informując, 
że na członka Zarządu wybrano R. Sikorę – 16 osób opowiedziało się za kandydatem, 1 osoba 
przeciw (protokół komisji skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania stanowi załącznik nr 33 
do niniejszego protokołu). 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że potwierdzeniem głosowania jest uchwała; mając na 
uwadze wyniki głosowania tajnego stwierdziła, że uchwała w brzmieniu przedłożonym 
Państwu radnym została przyjęta. 
 
Uchwała nr XLI/316/2014 stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt. 34 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o składzie komisji Rady Powiatu 
Złotowskiego. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że konsekwencją zmiany w składzie Zarządu Powiatu 
jest konieczność dokonania zmian w składzie stałych komisji, gdyż zgodnie z zapisem 
ustawowym członek Zarządu nie może być jednocześnie członkiem Komisji Rewizyjnej. 
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Przypomniała, że zgodnie z § 44 Statutu Powiatu Złotowskiego propozycje składu osobowego 
Komisji oraz zmian w tym składzie przedstawia przewodniczący rady na wniosek 
zainteresowanych radnych, Klubów radnych lub Komisji. 
Poinformowała zatem, że radny R. Sikora nie może być członkiem Komisji Rewizyjnej                   
z mocy ustawy, a radny Sławomir Wilowski zwrócił się z wnioskiem o wykreślenie jego 
osoby ze składu Komisji Porządku Publicznego oraz zgłosił akces do Komisji Rewizyjnej.             
W związku, z tym, że radny R. Sikora nie będzie już pełnił funkcji Przewodniczącego 
Komisji Samorządowej i Polityki Społecznej - na Przewodniczącą Komisji zaproponowała 
radną Elżbietę Kozicz, która jest członkiem tej Komisji. 
Przed podjęciem uchwały Przewodnicząca Rady zapytała radną E. Kozicz o zgodę na objęcie 
funkcji. 
Radna wyraziła zgodę. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/317/2014 stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 
 
 
Pkt 35/ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Działań na Rzecz 
Osób Niepełnosprawnych na lata 2014-2020. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/318/2014 stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 
 
 
Pkt 36/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Złotowskiego na 2014 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XLI/319/2014 stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu. 
 
Pkt 37/ Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu Złotowskiego w okresie 
międzysesyjnym. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 38/ Interpelacje i zapytania radnych. 
Nie zgłoszono. 
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PRZEWODNICZĄCA RADY 

Jadwiga Harbuzińska - Turek 

Pkt. 39 .Wnioski i oświadczenia 

Radny R. Duszara oznajmił, że: 
 przez 15 lat udało się uniknąć podejrzeń o kierowanie się przesłankami politycznymi i 

nagradzaliśmy ludzi, którzy działali na rzecz rozwoju powiatu złotowskiego, jednak w 
tegorocznej edycji konkursu „Złoty Herb 2013” przyznano tytuł „Przyjaciela Powiatu” 
Adamowi Szejnefldowi, który był jednym z posłów głosujących za reformą sądownictwa, 
a tym samym za likwidacją Sądu Rejonowego w Złotowie, 

 ponadto Pan poseł ani razu w tej kadencji nie uczestniczył w sesji rady powiatu, 
 po raz pierwszy zdarzyło się, że honorujemy osobę, która nic dla naszego powiatu nie 

zrobiła, albo nie zostało to przedstawione 
 nagrodą „Przyjaciela Powiatu” należało uhonorować np. nauczycieli szkół 

ponadgimanzjalnych powiatu złotowskiego za ich pracę na rzecz kształcenia naszej 
młodzieży 

 nagrodę wręczono tylko za przynależność polityczną i chciałby, aby kapituła podała do 
publicznej wiadomości jakie zasługi ma na rzecz powiatu złotowskiego ma Adam 
Szejnfeld. 

Wójt Gminy Złotów Piotr Lach podziękował za podjętą uchwałę w sprawie podziału powiatu 
na okręgi wyborcze, zgodnie z którą gmina Złotów będzie stanowiła samodzielny okręg 
wyborczy oraz przeprosił za krytykę radnych powiatowych. 

Przewodnicząca poinformowała, że dziś mija termin składania oświadczeń majątkowych. 

 

Pkt. 39 . Zakończenie sesji. 

Stwierdzam, że porządek obrad został wyczerpany i zamykam sesję. 

Sporządziła: 
Beata Piechowska 


